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P R O T O K Ó Ł   NR 7/2024 

z posiedzenia Senatu Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie 

w dniu 25 września 2024 roku 

 

Obecni:  

dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK  Rektor 

prof. dr hab. inż. Andrzej Sechman   Prorektor ds. Współpracy 

prof. dr hab. inż. Marcin Rapacz   Prorektor ds. Nauki 

prof. dr hab. inż. Ewa Błońska   Prorektor ds. Ogólnych 

dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK  Prorektor ds. Kształcenia 

prof. dr hab. inż. Jarosław Lasota   przedst. naucz. akad. WL 

dr hab. inż. Maciej Pach, prof. URK   przedst. naucz. akad. WL 

prof. dr hab. Dorota Zięba-Przybylska  przedst. naucz. akad. WHiBZ, Dziekan 

prof. dr hab. inż. Piotr Herbut   przedst. naucz. akad. WIŚiG, Koordy. Dyscy. 

prof. hab. inż. Monika Bieniasz   przedst. naucz. akad. WBiO 

prof. dr hab. inż. Maciej Kuboń   przedst. naucz. akad. WIPIE 

dr hab. inż. Artur Wójcik, prof. URK   przedst. naucz. akad. WIPiE 

prof. dr hab. inż. Aneta Kopeć   przedst. naucz. akad. WTŻ 

dr hab. inż. Marcin Łukasiewicz, prof. URK  przedst. naucz. akad. WTŻ, Koordy. Dyscy. 

dr hab. inż. Marzena Zając, prof. URK  przedst. naucz. akad. WTŻ 

dr hab. inż. Zbigniew Arent, prof. URK  przedst. naucz. akad. WMW, Koord.Dyscy. 

dr inż. Monika Szafrańska    przedst. poz. naucz. akad. WR-E 

dr hab. inż. Bartłomiej Bednarz   przedst. poz. naucz. akad. WL 

dr inż. Marcin Przybyło    przedst. poz. naucz. akad. WHiBZ 

dr inż. Dawid Kudas     przedst. poz. naucz. akad. WIŚiG 

dr inż. Iwona Kamińska    przedst. poz. naucz. akad. WBiO 

dr inż. Dariusz Baran     przedst. poz. naucz. akad. WIPiE 

mgr Janusz Zachara     przedst. poz. naucz. akad. jedn. ogólnou. 

mgr inż. Anna Gibowska-Sikora   przedst. prac. niebędących naucz . akad. 

mgr inż. Anna Tyrała     przedst. prac. niebędących naucz. akad. 

mgr Aleksander Sokół     przedst. prac. niebędących naucz.  akad. 

Julia Blaut      Przewodnicząca URSS 
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Przemysław Starzec     przedst. stud. WL 

Ewa Wandzel      przedst. stud. WTŻ 

Agata Wójcik      przedst. stud. WTŻ 

Jakub Daraż      przedst. stud. WMW 

 

Z głosem doradczym: 

 prof. dr hab. inż. Bogdan Kulig    Dziekan WR-E 

dr hab. inż. Leszek Książek, prof. URK   Dziekan WISiG 

prof. dr hab. inż. Edward Kunicki    Dziekan WBIO 

prof. dr hab. inż. Sławomir Kurpaska    Dziekan WIPIE 

prof. dr hab. Aleksandra Duda    Dziekan WTŻ 

prof. dr hab. lek. wet. Kazimierz Tarasiuk    Dziekan WMW 

mgr Marcin Gałan      Kanclerz 

mgr Maciej Oleksiak      Kwestor 

dr inż. Joanna Stabryła     Przewodnicząca NSZZ "S" 

dr hab. inż. Piotr Kacorzyk, prof. URK   Przewodniczący ZNP 

mgr Danuta Ignacok      Przedstawiciel ZZ PNNA UR 

 

Zaproszeni: 

mgr Ewa Weyssenhoff    Radca Prawny 

dr inż. Izabella Majewska     Rzecznik Prasowy 

mgr Paweł Jakubiec      Dyrektor Biblioteki Głównej 

 

Nieobecni – usprawiedliwieni: 

dr hab. inż. Tomasz Wojewodzic, prof. URK  przedst. naucz. akad. WR-E, Koordy. Dyscy. 

dr hab. inż. Tomasz Zaleski, prof. URK  przedst. naucz. akad. WR-E 

prof. dr hab. inż. Piotr Micek    przedst. naucz. akad. WHiBZ, Koordy. Dyscy. 

dr hab. inż. Stanisław Bacior, prof. URK  przedst. naucz. akad. WIŚiG 

prof. dr hab. inż. Bożena Pawłowska   przedst. naucz. akad. WBiO 

dr inż. Katarzyna Petka-Poniatowska   przedst. poz. naucz. akad. WTŻ 

Kamil Kustra      przedst. URSD 

prof. dr hab. inż. Jarosław Socha    Dziekan WL 
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dr Szymon Sikorski     Pełnomocnik - asystent Rektora 

 

Nieobecni – nieusprawiedliwieni: 

Michał Tomczyk     przedst. stud. WBIO 

 

 

************* 

 

 

P o r z ą d e k   o b r a d: 

1. Otwarcie posiedzenia Senatu. 

2. Informacje: 

a) Rektora, 

b) Prorektorów, 

c) Dziekanów. 

3. Powołanie Komisji Skrutacyjnej. 

4. Powołanie stałych komisji senackich i określenie zakresów ich obowiązków. 

5. Powołanie przewodniczących komisji senackich. 

6. Opinia w sprawie przekształcenia jednostki ogólnouczelnianej pn. Ośrodek Medycyny 

Eksperymentalnej i Innowacyjnej w wydziałową jednostkę pomocniczą Wydziału Medycyny 

Weterynaryjnej. 

7. Opinia w sprawie przekształcenia jednostki ogólnouczelnianej pn. Uniwersytecka Poliklinika 

Weterynaryjna w wydziałową jednostkę pomocniczą Wydziału Medycyny Weterynaryjnej. 

8. Zatwierdzenie sprawozdania z realizacji Strategii Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona 

Kołłątaja w Krakowie za 2023 r.. 

9. Nowelizacja Uchwały Senatu nr 78/2022 z dnia 29 czerwca 2022 roku w sprawie ustalenia 

programu studiów na kierunku studiów ogrodnictwo, studia I stopnia, profil 

ogólnoakademicki, studia niestacjonarne od roku akademickiego 2022/2023. 
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10. Przyjęcie raportu Pełnomocnika Rektora ds. Jakości Kształcenia dotyczącego 

funkcjonowania Uczelnianego Systemu Jakości Kształcenia w roku akademickim 

2022/2023. 

11. Przyjęcie sprawozdanie z działalności Biblioteki Głównej za 2024 r. 

12. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Senatu w dniu 19 czerwca 2024 roku oraz  

z elektronicznych głosowań 12 – 15 lipca 2024 roku.  

13. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

************* 

 

Ad 1 

Rektor otworzył pierwsze posiedzenie Senatu w kadencji 2024-2028. 

W imieniu Przewodniczącego Uczelnianej Komisji Wyborczej dr. hab. inż. Grzegorza Kaczoara, 

prof. URK, wręczył powołania członkom Senatu.  

Poinformował, że pierwszym zastępcą Rektora będzie Prorektor ds. Współpracy. Szkoła 

Doktorska przechodzi z pionu Prorektora ds. Współpracy do Prorektora ds. Nauki. Nowy 

Regulamin organizacyjny zostanie wkrótce wydany. Zmiany podległości w pionach oraz zmiany 

kompetencji prorektorów wynikają z dużego zaangażowania Rektora poza Uczelnią, z racji 

wyboru na Przewodniczącego Komisji ds. Kształcenia Konferencji Rektorów Akademickich Szkół 

Polskich na lata 2024 – 2028. 

Nowo wybranym Członkom Senatu życzył zadowolenia z pracy w tym organie. Radości  

z przebywania w gronie przyjaciół, gdzie wszyscy sobie wzajemnie pomagają, gdyż grono – 

członków Senatu ma za zadanie dbanie o dobro Uczelni. Wie, że czasem ciężko jest połączyć 

wszystkie obowiązki, tym bardziej, że praca w Senacie wymaga poświęcenia dużo czasu na 

zapoznanie się z materiałami na posiedzenia, szczególnie tymi dot. kształcenia, których często 

jest bardzo dużo. W przedkładanych dokumentach na Senat ufamy Senackim Komisjom, które 

je sprawdzają bardzo szczegółowo, podobnie jak władzom i organom Wydziałów, które te 

dokumenty przygotowują.   

Przedstawił porządek obrad, który został jednomyślnie przyjęty. 
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Ad 2 

Rektor poinformował, że w okresie od ostatniego posiedzenia Senatu zmarli: Sabina Feret – 

emerytowany pracownik Domów Studenckich, mgr inż. Maria Klima – były pracownik 

Wydziału Biotechnologii i Ogrodnictwa, prof. dr hab. Andrzej Hopfer – doktor honoris causa 

Akademii Rolniczej, dr hab. inż. Volodymyr Hlotov, profesor uczelni – emerytowany 

pracownik Wydziału Inżynierii Środowiska i Geodezji, prof. dr hab. Andrzej Jaworski – 

emerytowany pracownik Wydziału Leśnego, Barbara Woszczyna – emerytowany pracownik 

Wydziału Inżynierii Produkcji i Energetyki, dr inż. Jerzy Raimer – emerytowany pracownik 

Wydziału Leśnego, prof. dr hab. Marian Ormian – emerytowany pracownik Wydziału Hodowli  

i Biologii Zwierząt, prof. dr hab. inż. Wojciech Ziętara – doktor honoris causa Uniwersytetu 

Rolniczego oraz  prof. Arieh Gertler – doktor honoris causa Uniwersytetu Rolniczego. Senat 

uczcił ich pamięć chwilą ciszy. 

 

Rektor wręczył list dla prof. Marcina Pietrzykowskiego z podziękowaniami za pełnienie funkcji 

dziekana Wydziału Leśnego. 

prof. Marcin Pietrzykowski podziękował za 12 lat współpracy w Senacie. Członkom Senatu 

życzył powodzenia w owocnych obradach oraz tego, aby nasza Uczelnia była zawsze na 

pierwszym miejscu. 

Rektor wręczył list gratulacyjny dla prof. Magdaleny Surma, której Prezydent RP nadał tytuł 

profesora nauk rolniczych w dyscyplinie technologia żywności i żywienia oraz dla prof. 

Grzegorza Szewczyka, któremu Prezydent RP nadał tytuł profesora nauk rolniczych  

w dyscyplinie nauki leśne. 

prof. Magdalena Surma w imieniu swoim oraz prof. Grzegorza Szewczyka podziękowała 

Rektorowi za otrzymane gratulacje. Zwróciła się z podziękowaniami także do wszystkich osób 

oraz Kolegium Wydziałowego, którzy przyczynili się do otrzymania tego tytułu. Zapewniła, że 

dołożą wszelkich starań, aby nadal pracować dla dobra naszego Uniwersytetu, rozsławiać go 

oraz Wydziały nie tylko na arenie krajowej, ale także na międzynarodowej.  

 

Rektor poinformował, że:  

 21 czerwca br. odbyła się uroczystość nadania tytułu doktora honoris causa Jerzemu 

Zawistowskiemu – profesorowi Uniwersytetu Kolumbii Brytyjskiej w Vancouver, a 19 

września br. odbyła się uroczystość nadania tytułu doktora honoris causa profesorowi 
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Wernerowi Praznikowi – z Universität für Bodenkultur (BOKU) w Wiedniu. Oba tytuły 

zostały nadane na wniosek Wydziału Technologii Żywności. Podziękował za wspaniałe 

uroczystości, co widać było we wzruszeniu obu nowych doktorów honoris causa URK, 

którzy deklarowali dalszą współpracę i wsparcie w rozwoju naszej kadry naukowej;  

 od 1 września br. rozpoczął działalność Wydział Medycyny Weterynaryjnej; 

 1 września br. odbyły się 2. Gminno-Uniwersyteckie Dożynki w Rolniczym 

Gospodarstwie Doświadczalnym w Prusach. Podziękował wszystkim osobom, które 

zaangażowały się w ich organizację. Podczas dożynek obecny był m.in. Wojewoda 

Małopolski Krzysztof Klęczar; 

 14 –15 września br. odbyły się X Małopolskie Targi Żywności „Zasmakuj z URK” i XXVI 

Małopolska Giełda Agroturystyczna. Przed oficjalnym rozpoczęciem odbyło się pierwsze 

posiedzenie Rady Absolwentów w kadencji 2024 – 2028, wszyscy jej członkowie 

oferowali swoją pomoc i wsparcie dla naszej Uczelni. W skład nowej Rady wchodzą 

zarówno posłowie, wiceminister, wojewoda małopolski,  marszałek, oraz inne osoby dla 

których najważniejsze jest dobro naszego Uniwersytetu, którego wszyscy jesteśmy 

absolwentami. Dodał, że 8 lutego 2025 r. planowane jest zorganizowanie Balu Rektora 

pod patronatem Rady Absolwentów, podczas którego nastąpi oficjalne otwarcie  

i prezentacja nowego wina musującego z naszej winnicy w Garlicy Murowanej; 

 Piknik rodzinny dla pracowników URK z przyczyn atmosferycznych został odwołany. 

Został on jednak przeniesiony na 7 października br., czyli po inauguracji. Odbędzie się 

przed Klubem Akademickim „ARKA” i w Klubie; 

 16 września br. w Centrum Kongresowym URK odbyło się spotkanie z udziałem ministra 

rolnictwa i rozwoju wsi Czesława Siekierskiego. Spotkanie zgromadziło około 120 osób, 

czołowych przedstawicieli sektora rolniczego, a rozmowy dotyczyły aktualnych wyzwań 

stojących przed polskim rolnictwem oraz planowanych działań wspierających rolników. 

Dyskusje objęły takie tematy, jak: polityka rolna, ochrona interesów polskich rolników 

oraz przyszłość rolnictwa w Polsce. Obecnie najwięcej się mówi o stratach 

spowodowanych niedawną powodzią, ale do tego dochodzą także problemy ze 

zbiorami z tamtych regionów i sprawa norm jakościowych żywności; 

 Minister Edukacji i Nauki powołał dr hab. inż. Wojciecha Srokę, prof. URK, jako swego 

przedstawiciela w skład Rady Naukowej Instytutu Ekonomiki Rolnictwa i Gospodarki 

Żywnościowej – PIB w kadencji 2021 – 2025; 
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 dr hab. Edyta Molik, prof. URK, z Wydziału Hodowli i Biologii Zwierząt otrzymała medal 

Towarzystwa Biologii Rozrodu Zwierząt za wieloletnią działalność organizacyjną na 

rzecz TBR, a w szczególności za organizację cyklu Szkół Zimowych TBR w Zakopanem; 

 dr hab. Jakub Piecuch, prof. URK, wraz z zespołem, w składzie: dr Anna Kozielec,  

dr Alina Klonowska i dr Małgorzata Pink z Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego otrzymali 

dofinansowanie na realizację międzynarodowego projektu HORIZON-CL6-2024-

FARM2FORK-01-11: STREAMING-Sustainable Trade Regimes with Europe and Africa 

through Mapping Innovation, New-technology and Growth-mindset. Budżet projektu: 

4,5 mln Euro; 

 Uniwersytet Rolniczy w Krakowie otrzymał dofinansowanie na dwa projekty w ramach 

programu Fundusze Europejskie dla Rozwoju Społecznego 2021 – 2027: „Podnoszenie 

kwalifikacji i kompetencji kadry dydaktycznej i doktorantów na kwotę: 4 683 797,59 zł 

oraz „Kształtowanie liderów transformacji – uczelnia rozwoju kompetencji” na kwotę: 

12 479 175,88 zł; 

 𝐍𝐚𝐫𝐨𝐝𝐨𝐰𝐞 𝐂𝐞𝐧𝐭𝐫𝐮𝐦 𝐍𝐚𝐮𝐤𝐢 (𝐍𝐂𝐍) rozstrzygnęło konkurs 𝐎𝐏𝐔𝐒 𝟔+𝐋𝐀𝐏/𝐖𝐞𝐚𝐯𝐞. 

Uniwersytetowi Rolniczemu im. Hugona Kołłątaja w Krakowie przyznano projekty na 

łączną kwotę 𝟑 𝟏𝟖𝟓 𝟖𝟕𝟖 zł. 𝐋𝐚𝐮𝐫𝐞𝐚𝐭𝐚𝐦𝐢 𝐳𝐨𝐬𝐭𝐚𝐥𝐢:  

dr hab. inż. Anna Klamerus-Iwan, prof. URK, która wspólnie z naukowcami z 

Uniwersytetu Jana Kochanowskiego  w Kielcach zrealizuje projekt pt. „Czy jemioły to 

coś więcej niż cieknący kran w wysychającym świecie? Ocena złożonych oddziaływań 

hydrologicznych i biogeochemicznych jemioły na drzewa żywicielskie i ich środowisko”,  

dr inż. Paweł Hawryło przeprowadzi badania w ramach realizacji projektu pt. „Nowe 

spojrzenie na aktualną dynamikę wzrostu lasów w zmieniających się warunkach 

klimatycznych i środowiskowych za pomocą nowoczesnych technologii – Internetu 

Rzeczy w połączeniu z teledetekcją”; 

 Prorektor ds. Kształcenia w imieniu Uczelni podpisał umowy o współpracy ze: Szkołą 

Podstawową z Oddziałem Integracyjnym nr 12 im. Janusza Korczaka w Krakowie oraz 

Centrum Kultury i Sztuki im. Ady Sari w Starym Sączu, IV Liceum Ogólnokształcące 

 im. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego w Olkuszu, Zespołem Szkół Przemysłu Spożywczego 

w Katowicach oraz I Liceum Ogólnokształcące im. Króla Kazimierza Wielkiego  

w Olkuszu; 
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 przypomniał, że w związku z często wykonywaną przez naszych pracowników pracą  

z dziećmi, Uczelnia wprowadziła wymagane standardy ochrony małoletnich, które 

dostępne są na stronie internetowej Uczelni. Współpraca ze szkołami, ale także 

udostępnianie pod zielone szkoły zaplecze LZD w Krynicy – Zdroju wymaga stosowania 

się do tych standardów;  

 pracownik, a zarazem doktorant Wydziału Leśnego mgr inż. Dawid Kupka (Katedra 

Ekologii i Hodowli Lasu) oraz doktorantka Izabela Fedyń (Katedra Bioróżnorodności 

Leśnej) zostali stypendystami Ministra Nauki  (Nauka i Edukacja) i otrzymali Stypendium 

Ministra Nauki dla wybitnych młodych naukowców (konkurs SMN19); 

 Dyrektor Generalny Lasów Państwowych powołał nową Radę Naukową Ośrodka Kultury 

Leśnej w Gołuchowie na lata 2024 – 2028. Posiedzenie inauguracyjne odbyło się 26 

czerwca 2024. Dr inż. Magdalena Frączek, prof. URK z Wydziału Leśnego będzie 

przewodniczyć Komisji Edukacji Przyrodniczo-Leśnej; 

 Doktorant Wydziału Leśnego Katedry Bioróżnorodności Leśnej mgr inż. Fabian 

Przepióra został wyróżniony przez Fundację na Rzecz Nauki Polskiej stypendium START 

dla młodych naukowców; 

 Sygnaliści myśliwscy  ZSM „Hagard”, zwyciężyli w 14. edycji konkursu „O Róg Zbramira” 

w Niepołomicach. Wspomniał, że dr hab. Marcin Ślusarczyk z Akademii Muzycznej  

w Krakowie wesprze w rozwoju zespół ZSM Hagard; 

 Chór Uniwersytetu Rolniczego w Krakowie zwyciężył podczas VII Międzynarodowego 

Przeglądu Chórów Akademickich „Święty Krzyż 2024”; 

 Podczas Strzeleckich Mistrzostw Polski Kobiet i Mężczyzn we Wrocławiu, Bartłomiej 

Jasiecki (pracownik Biblioteki Głównej) z CWZS Zawisza Klub Strzelecki zdobył tytuł 

drużynowego mistrza Polski w karabinie leżąc; 

 trzech studentów z naszego Uniwersytetu otrzymało Stypendium im. Zofii i Jana 

Włodków, przyznane za rok akademicki 2023/2024; 

 11 września br. odbyło się posiedzenie Rektorów Akademickich Szkół Polskich, gdzie  

w prezydium zasiedli: przewodnicząca KRASP prof. dr hab. Bogumiła Kaniewska – 

Rektor Uniwersytetu im. Adama Mickiewicza w Poznaniu, wiceprzewodniczący KRASP 

prof. dr hab. Michał Jerzy Zasada – rektor Szkoły Głównej Gospodarstwa Wiejskiego  

w Warszawie, Wiceprzewodniczący KRASP prof. dr hab. inż. Jerzy Lis – rektor Akademii 

Górniczo-Hutniczej oraz Honorowy Przewodniczący KRASP prof. dr hab. inż. Arkadiusz 
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Mężyk – rektor Politechniki Śląskiej w latach 2016 – 2024. Ponadto Przewodniczącym 

Konferencji Rektorów Uczelni Rolniczych i Przyrodniczych (KRURiP) zastał wybrany prof. 

dr hab. Krzysztof Szoszkiewicz – rektor Uniwersytetu Przyrodniczego w Poznaniu. Jak 

wspomniał wcześniej, sam został przewodniczącym Komisji ds. Kształcenia Konferencji 

Rektorów Akademickich Szkół Polskich na lata 2024 – 2028. Podczas tego spotkania 

Minister Nauki Dariusz Wieczorek przypomniał te same słowa, które wypowiedział 

podczas spotkania na AGH – liczy na konsolidację uczelni, co będzie wspierał 

dodatkowymi środkami finansowymi. W tym zakresie zmienia się również Ustawa 

Prawo o szkolnictwie wyższym, gdzie obok Federacji będzie mógł nadal funkcjonować 

Związek Uczelni.  

Kolejne posiedzenie KRASP odbędzie się 26 września br., a po nim spotkanie z 

Ministrem Nauki dot. między innymi zakończonego na UJ strajku studentów, którzy 

naciskali między innymi na funkcjonowanie akademików. W naszym przypadku mimo 

zapewnień Ministra o środkach na budowę nowych akademików, będziemy musieli 

wziąć pod uwagę także ich dalsze funkcjonowanie, gdy skończy się na nie 

dofinansowanie i studenci bardziej będą zainteresowani wynajmem mieszkań.  

Co wówczas zrobimy z pustymi akademikami, czy nie będziemy musieli ich wówczas 

oddać w dzierżawę lub przeznaczyć na inne cele? Obecnie nasze akademiki są 

obsadzone w zasadzie w 100%, w razie konieczności mamy jeszcze kilka miejsc na 

miasteczku studenckim AGH. Dofinansowanie do budowy nowych akademików kłóci się 

z ubywającą liczbą studentów. Patrząc na niż demograficzny widać, że jeszcze bardziej 

będzie się o pogłębiał. Rodzi się, więc pytanie czy jest sens budować nowe akademiki, 

czy nie lepiej wspomóc socjalnie studentów na finansowanie zamieszkania. 

Przeinwestować jest bardzo łatwo, ale utrzymać te obiekty w późniejszych latach już 

będzie niezmiernie trudno; 

 Kierownik Studium Wychowania Fizycznego mgr Janusz Zachara otrzymał zadanie 

skompletowania zespołu do gry w siatkówkę, który będzie składał się z pracowników 

naszej Uczelni. Drużyna będzie uczestniczyć w międzyuczelnianych rozgrywkach  

w Krakowie;  

 16 września br. w Dworku w Modlnicy odbyło się posiedzenie nowych władz Kolegium 

Rektorów Szkół Wyższych Krakowa pod przewodnictwem, prof. Piotra Jedynaka – 

rektora UJ. Prof. Jerzy Lis – rektor Akademii Górniczo-Hutnicza został I 
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Wiceprzewodniczącym KRSWK, a II wiceprzewodniczącym został ks. prof. Robert Tyrała 

– rektor Uniwersytetu Papieskiego Jana Pawła II. 

 

Prorektor ds. Współpracy z Zagranicą prof. Andrzej Sechman poinformował, że zakończyła się 

rejestracja studentów na kierunki zagraniczne. Obserwujemy tendencję wzrostową, jeśli chodzi 

o liczbę osób zgłoszonych. Niestety, nie jesteśmy w stanie uruchomić niektórych kierunków. 

Spowodowane jest to faktem, że często okazuje się, iż osoby zakwalifikowane na te studia 

mają problemy z uzyskaniem wiz. Wspominano ten problem podczas II Kongresu 

Umiędzynarodowienia w Warszawie, w którym uczestniczył wraz z mgr Dominika Dankiewicz –  

kierownik Biura Współpracy i Wymiany Międzynarodowej. Podczas spotkania Ministerstwo 

Spraw Zagranicznych wspomniało, że zrobi coś w tej sprawie, aby wizy były łatwiej dostępne 

zarówno dla studentów jak i doktorantów, którzy przyjeżdżają kształcić się do naszego kraju. 

Planujemy uruchomienie trzech kierunków na Wydziałach: WR-E i WBiO (agriculture, 

environmental protection & biotechnology, bioeconomy). 

Wspomniał, że tendencję wzrostową obserwuje się także w przypadku aktywności naszych 

pracowników w wyjazdach zagranicznych. 30 września br. rozliczany będzie projekt ERASMUS, 

który otrzymaliśmy na rok akademicki 2022/2023. Projekt ten jest realizowany w 70 %, ale jeśli 

chodzi o wyjazdy naszych pracowników to zrealizowano go w 110%. Zaoszczędziliśmy sporo 

środków przez to, że niektóre wyjazdy były krótsze. Dzięki temu mogliśmy więcej ich 

zorganizować. Erasmus na rok akademicki 2024/2025 został nam przyznany z rekordową 

kwotą 634 850 euro. Z roku poprzedniego zostało nieco ponad 2 tys. euro. Liczy na to, że 

nastąpi zwiększenie wyjazdów pracowników obecnie zakończono rekrutacje z roku 2024, gdzie 

zakwalifikowano 63 osoby. Liczy na to, że wyjazdy pracowników za granicę będą wiązały się 

także z promocją naszej Uczelni, podpisaniem nowych umów i nawiązaniem kontaktów, które 

będą później wykorzystane przy różnego rodzaju badaniach naukowych.   

W przypadku projektów w ramach Partnerstwa strategicznego uruchomione w tym roku 

zostaną trzy projekty i jeden Erasmus Mundus z WTŻ.  

Dużym sukcesem cieszy się program dla studentów, który dotyczy nauki języka hiszpańskiego. 

Został on uruchomiony dzięki osobom zaangażowanym w projekt Centrum Badań Obszarów 

Tropikalnych przy udziale Uniwersytetu Narodowego w Kolumbii. Dzięki uprzejmości tego 

uniwersytetu mogliśmy zwiększyć liczbę studentów, którzy będą mogli uczestniczyć w kursie 

języka hiszpańskiego. Dodał, że obserwuje duże zainteresowanie wśród studentów nauką 
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języków obcych. Wyraził nadzieję, że Studium Języków Obcych również to obserwuje  

i w przyszłości będzie uruchamiało także dodatkowe kursy dla naszych studentów. Szczególnie 

ważne są kursy j. angielskiego, bo wiążą się z nauczaniem w tym języku, które są przedmiotami 

do wyboru. Zachęcił dziekanów do zgłaszania i uruchamiania takich przedmiotów.  

Poinformował, że w przyszłym roku po raz pierwszy nasz Uniwersytet zorganizuje tydzień 

University staff week. Takie promocyjne eventy są organizowane przez różne uczelnie  

w Europie. Uniwersytet w Bukareszcie, który współpracuje z nami w ramach Uniwersytetu 

Europejskiego organizuje taki tydzień od 7 października br. Wraz z Kierownik Biura Współpracy 

i Wymiany Międzynarodowej będzie uczestniczył w tym wydarzeniu, gdzie będzie promował 

nasz Uniwersytet zapraszając do współpracy z nami i planowanym wiosną przyszłego roku Staff 

Week.   

Poinformował, że na naszej Uczelni został uruchomiony punkt Welcome Center. Był on 

planowany i rozliczony w ramach programu NAWA. Punkt ten obsługuje Biuro Współpracy  

i Wymiany Międzynarodowej. Planowana jest współpraca z Chinami. W dniu dzisiejszym 

planowane jest spotkanie na naszej Uczelni z przedstawicielami władz rektorskich jednego  

z uniwersytetów z Chin. Współpraca dotyczyć będzie dwóch kierunków: biotechnologia  

i bioekonomia.  

Rektor poinformował, że na spotkaniu z Ministrem Nauki padła uwaga, aby bardzo uważać na 

współpracę z Chinami, gdyż pod przykrywką współpracy mogą być organizowane inne 

aktywności. Dzisiaj widzimy bardzo dużą ofensywę Chin, które narzucają obszary współpracy, 

w tym współprace z nami w zakresie biotechnologii. Poprosił o czujność w rozmowach  

o ewentualnej współpracy. Nasze osiągnięcia w zakresie biotechnologii są znane w świecie. 

Potrzebujemy współpracy zagranicznej, dlatego przedstawiciele uczelni z Chin wyciągają do 

nas rękę.  

Prorektor ds. Kształcenia dr. hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, poinformował, że uchwałą 

Polskiej Komisji Akredytacyjnej kierunek biotechnologii uzyskał pozytywną ocenę programową 

na maksymalny okres 6 lat. Pogratulował władzom i pracownikom Wydziału Biotechnologii  

i Ogrodnictwa oraz wszystkim nauczycielom uczącym na tym kierunku. Wiadomo, że co 

najmniej 4 wydziały prowadzą ten kierunek.   

Fundacja im. Zofii i Jana Włodków sfinansuje w tym roku akademickim trzy stypendia dla 

studentów II stopnia z naszego Uniwersytetu. W zeszłym roku było tylko jedno stypendium.  

W tym roku ze względu na bardzo wysoki poziom zostały przyznane trzy stypendia.  
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W dniach 16 – 21 września br. w Poroninie odbył się wyjazd adaptacyjny studentów ADAPCIK 

2024, który zorganizowała Uczelniana Rada Samorządu Studentów. W wyjeździe uczestniczyło 

48 przyszłych studentów reprezentujących wszystkie wydziały. Wspólnie z dyrektorami  

i kierownikami jednostek, którzy odpowiadają za sprawy studenckie i kształcenie, 17 września 

odwiedził studentów. Złożył na ręce Przewodniczącej URSS Juli Blut podziękowania za 

zorganizowanie tego wyjazdu. 

Rektor poinformował, że Ministerstwo Nauki i Szkolnictwa Wyższego zachęca do tworzenia 

wspólnych kierunków studiów z innymi uczelniami z naszego kraju, ale także i z zagranicy. 

Bruksela chce rozszerzyć współpracę zagraniczną, ale jednocześnie w kraju blokowane są 

procesy przyznawania wiz. Uczelnie zostały potraktowane jak przestępy, którzy dali studentom 

masę wiz, a ci się rozpłynęli i nie studiują. Przypadek jednej uczelni jest przenoszony na 

wszystkie i ponosimy odpowiedzialność zbiorową. Trudno jest pracować w takich warunkach  

i planować strategię zarządzania, skoro, co chwilę spotykamy się z zaostrzeniem 

obowiązujących przepisów.  

Pogratulował Uczelnianej Radzie Samorządu Studentów organizacji Adapciaka i liczy na udaną 

dalszą współpracę. 

Prorektor ds. Nauki prof. Andrzej Rapacz poinformowała, że niemożność otrzymania wiz 

wpłynęła na wynik rekrutacji do Szkoły doktorskiej. W tym roku przyjęto zaledwie 5 osób  

z zagranicy. Wypełniliśmy limit. Pomimo dużego zainteresowania osób z zagranicy, osoby te 

nie były w stanie dostarczyć wszystkich wymaganych dokumentów. Poza tym przyjęliśmy trzy 

osoby z projektów i 4 doktoraty wdrożeniowe (dwa z WHiBZ, 1 z WISiG i 1 z WRE). Rektor już 

wspominał o niektórych aktywnościach naszych pracowników związanych z aplikowaniem  

o projekty badawcze, było ich jednak więcej. W tym momencie jesteśmy już na etapie 

podpisywania umów z różnych projektów w CAWP na kwotę około 4 mln zł. Jest to 5 

projektów, wśród których jest ten wspomniany z HORYZONT EUROPA. W tej chwili Minister 

Nauki bardzo mocno podkreśla konieczność aplikowania o środki europejskie zarówno z NCN 

jak i programu HORYZONT. Trzeba przyznać, że nasi pracownicy są w tym względzie aktywni. 

Wniosków o dofinansowanie ze środków europejskich złożono na ten moment 5. Mowa tu  

o kwocie powyżej 10 mln zł. Trzy kolejne zespoły pracują nad wnioskami, które będą składane 

do 8 października br. w KOWR. Ponadto do 26 września br. jest czas na składanie wniosków  

z OPUS. Z programu LIFE również są składane dwa kolejne wnioski. Podziękował wszystkim, 

którzy przyczynili się do składania projektów europejskich. Wypowiedzi Ministra Nauki 
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sugerują, że będzie być może dodatkowe premiowanie punktowe za te wnioski. Dodał, że 

nasza Uczelnia wcale tak źle nie wygląda pod tym względem na tle innych krakowskich uczelni. 

Chciałby, aby w tej nowej kadencji Uniwersytet Rolniczy stał się liderem projektów, a nie tylko 

członkiem konsorcjów. W tej chwili jest już tak, że jesteśmy nie tylko znaczącymi członkami 

konsorcjów, gdzie przypada na nas np. 20% budżetu (co jest dużą proporcją, gdyż projekty  

w konsorcjum mają niekiedy kilkunastu partnerów), natomiast należy pomyśleć abyśmy mogli 

liderować. W przygotowaniu są też dwa projekty INNOGLOBO – studenckie Koła Naukowe 

tworzą innowacje. W przypadku badań zamawianych otrzymaliśmy dwa projekty na przyszły 

rok i dwa na kolejne lata, przyznane z Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi w obszarze 

zastosowań nowych technik genomowych. Łącznie te projekty opiewają na około 4 mln zł. Jest 

to obszar, który został bardzo aktywie lobbowany przez naszych pracowników w MRiRW. Jest 

to bardzo znacząca dziedzina, w której mamy znaczące sukcesy. Wyraził nadzieję, że będziemy 

mieli z tego tytułu coraz więcej środków. W przypadku Narodowego Centrum Nauki Rektor 

wspomniał o dwóch projektach. Od 1 czerwca br. mieliśmy przyznane w sumie 9 projektów na 

łączna kwotę 10,5 mln. zł. Jest to w sumie 5 projektów OPUS, 2 z MINIATURA i jeden 

 z PRELUDIUM. W tej chwili zbliża się termin rozstrzygnięcia projektów PRELUDIUM.  

Dziś kończy się rozpoczęta w poniedziałek krajowa konferencja dot. kultur in vitro  

i biotechnologii roślin organizowana przez nasza Uczelnię. Jest to już 16. edycja tej konferencji, 

która odbywa się już od 50 lat. Frekwencja jest rekordowa – 160 uczestników. Biorą w niej 

udział także przedstawiciele przedsiębiorstw. Jest to bardzo ważne ze względu na doktoraty 

wdrożeniowe, możliwość nawiązywania współpracy i rozwijania kontaktów.  

Prorektor ds. Ogólnych prof. Ewa Błońska poinformowała, że w najbliższym czasie nie 

przewiduje się podwyżek wynagrodzeń, gdyż początek roku był obfity w tej kwestii.  

Poprosiła o rozważne wnioskowanie w przypadku chęci tworzenia nowych stanowisk pracy, 

sprawdzenie czy rzeczywiście nowi pracownicy są potrzebni, a wnioskujący ma zaplecze  

i środki na jego utrzymanie. Należy także pamiętać o pensum, jeśli dysponuje się nadwyżką 

godzinową, to wówczas można myśleć o zatrudnieniu nowego pracownika. Biuro Rozwoju 

Uczelni i Kadr Naukowych działa na bieżąco, a wszystkie sprawy są procedowane terminowo. 

Rektor poinformował, że zakończył się termin odwoławczy w przypadku ocen pracowników. 

Odbyły się dwa spotkania z pracownikami w sprawie oceny. Przypomniał, że w przypadku 

odchodzenia pracownika na emeryturę nie zostaje po nim wakat. W takiej sytuacji Rektor na 

nowo musi utworzyć nowe stanowisko i ogłosić konkurs. Zgodnie z przepisami, Rektor może 
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zlecić do wykonania 40% godzin ponadwymiarowych. Dlatego, dopiero gdy w jednostce 

wymiar nadgodzin przekracza poziom 40% pensum, wówczas można rozpocząć rozmowy  

o utworzeniu stanowiska asystenta czy adiunkta, czy nawet profesora i ogłosić konkurs. 

Dziekan Wydziału Medycyny Weterynaryjnej prof. Kazimierz Tarasiuk poinformował, że  

w zeszłym tygodniu odbył się w Olsztynie Kongres Polskiego Towarzystwa Nauk 

Weterynaryjnych. Kongres ten odbywa się, co cztery lata w innym ośrodku weterynaryjnym. 

Liczy, że za cztery lata to my będziemy organizatorem tego Kongresu, co naturalnie odbędzie 

się w porozumieniu z Władzami Rektorskimi i po ocenieniu naszych możliwości. Podczas tego 

kongresu WMW był reprezentowany przez jego ośmiu pracowników. Wygłoszono osiem 

doniesień, dwa doniesienia plakatowe, w tym dwa zostały wyróżnione i nagrodzone pod 

względem jakości i formy. Takiemu kongresowi zawsze towarzyszy wybór władz do zarządu 

głównego PTNW. Poinformował, że na zastępcę przewodniczącego Zarządu Głównego PTNW 

na kadencje 2024 – 2028 został wybrany dr hab. wet. Zbigniew Arent, prof. URK.  

Dziekan Wydziału Inżynierii Środowiska i Geodezji dr hab. inż. Leszek Książek, prof. URK, 

poinformował, że otrzymał podziękowania od prof. Marii Włodarczyk-Makuły dla członków 

Rady dyscypliny Inżyniera środowiska, górnictwo i energetyka oraz skierowane do członków 

Senatu za poparcie w wyborach do Rady Doskonałości Naukowej. Jest to dla nas bardzo ważne, 

gdyż jest ona przedstawicielką nauk inżynieryjno-technicznych, przy czym jest pracownikiem 

Politechniki Częstochowskiej.  

 

Ad 3 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący powołania Komisji Skrutacyjnej. 

Poinformował, że zgodnie z § 18 pkt 1 ust. 15 oraz § 48 ust. 1 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 

2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), Komisja Skrutacyjna Senatu jest stała. 

Pracuje w zespole trzyosobowym. Obecnie większość głosowań przeprowadzamy 

elektronicznie, jednak należy wybrać osoby do tej Komisji, które w sprawny i energiczny 

sposób będą w stanie prześledzić i ocenić głosowanie. Zaproponował skład Komisji 

Skrutacyjnej w następującym składzie: dr inż. Monika Szafrańska, dr inż. Dawid Kudas, dr inż. 

Dariusz Baran, mgr Janusz Zachara, mgr inż. Anna Gibowska-Sikora, mgr inż. Anna Tyrała, mgr 

Aleksander Sokół. Wszystkie z zaproponowanych osób wyraziły zgodę na bycie członkami tej 

Komisji.  
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W tajnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 92/2024 następującej treści: 

 

na podstawie § 18 pkt 1 ust. 15 oraz § 48 ust. 1 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku 

(tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek Rektora, 

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie, celem obsługi 

obrad w kadencji 2024 – 2028, powołuje stałą Komisję skrutacyjną w składzie:  

1) dr inż. Dariusz Baran,  

2) dr inż. Dawid Kudas,  

3) dr inż. Monika Szafrańska,  

4) mgr inż. Anna Gibowska-Sikora,  

5) mgr Aleksander Sokół, 

6) mgr inż. Anna Tyrała, 

7) mgr Janusz Zachara. 

 

2. Uchwala wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 39 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. 

Oddano 31 ważnych głosów: 30 za, 1 wstrz. 

 

Ad 4 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący powołania stałych komisji senackich i określenia 

zakresów ich obowiązków. 

Prorektor ds. Ogólnych prof. Ewa Błońska przedstawiła i omówiła wniosek. Materiał załączony 

do oryginału protokołu.   

Rektor poinformował, że w poprzedniej kadencji działała Senacka Komisja ds. Analiz  

i Odwołań, obecnie nie ma podstaw, aby była to komisja senacka. Rektor może ją powołać, 

jako Komisją Rektorską.  
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W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 93/2024 następującej treści: 

 

na podstawie § 21 pkt 1, 2 i 3 Statutu Uczelni z dnia  28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity  

z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek Rektora,  

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie powołuje na kadencję 

2024 – 2028 następujące komisje i ustala zakresy ich zadań: 

 

1) Senacka Komisja organizacyjno-statutowa: 

a) opiniowanie propozycji zmian w Statucie,  

b) opiniowanie propozycji zmian organizacyjnych w Uczelni, których wprowadzenie 

wymaga zgody lub opinii Senatu, 

c) opiniowanie projektów pozostałych uchwał Senatu dotyczących spraw 

organizacyjnych,  

d) realizacja innych zadań wynikających z zarządzeń Rektora lub bieżących potrzeb 

Uczelni. 

 

2) Senacka Komisja ds. nauki: 

a) wypracowanie koncepcji rozwoju działalności naukowej w Uczelni, 

b) prowadzenie systemowej analizy działalności naukowej, 

c) ocena rozwoju naukowego kadry badawczej i badawczo-dydaktycznej Uczelni, 

d) monitorowanie kategorii naukowych dyscyplin naukowych w Uczelni, 

e) opracowywanie zasad dokonywania okresowej oceny nauczycieli akademickich 

we współpracy z Komisją ds. Oceny Kadr,  

f) ocena stanu realizacji projektów badawczych i badawczo-rozwojowych 

wykonywanych w Uczelni, 

g) opiniowanie projektów pozostałych uchwał Senatu dotyczących spraw 

naukowych,  

h) realizacja innych zadań wynikających z zarządzeń Rektora lub bieżących potrzeb 

Uczelni. 
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3) Senacka Komisja ds. kształcenia: 

a) opiniowanie projektów i wniosków w sprawie ustalenia programów studiów, 

studiów podyplomowych i kształcenia specjalistycznego, 

b) opiniowanie i wytyczanie kierunków zmian systemu kształcenia w kontekście 

perspektyw rozwojowych, 

c) analiza oferty edukacyjnej Uczelni pod kątem jej dostosowania do potrzeb rynku 

pracy,  

d) opiniowanie rocznego raportu samooceny dotyczącego funkcjonowania 

Uczelnianego Systemu Zapewnienia Jakości Kształcenia,  

e) opiniowanie wewnętrznych aktów prawnych Uczelni dotyczących toku studiów  

i procesu dydaktycznego,  

f) opiniowanie warunków, trybu oraz terminu rozpoczęcia i zakończenia rekrutacji 

na studia i kształcenie specjalistyczne, 

g) opiniowanie projektów pozostałych uchwał Senatu dotyczących spraw 

kształcenia,  

h) realizacja innych zadań wynikających z zarządzeń Rektora lub bieżących potrzeb 

Uczelni.  

 

4) Senacka Komisja ds. budżetu: 

a) opracowywanie założeń do planów budżetu Uczelni, 

b) opiniowanie planów rzeczowo-finansowych oraz sprawozdań z ich wykonania,  

c) analiza planów gospodarczych Uczelni, 

d) opiniowanie projektów pozostałych uchwał Senatu dotyczących spraw budżetu 

Uczelni,  

e) realizacja innych zadań wynikających z zarządzeń Rektora lub bieżących potrzeb 

Uczelni. 

 

5) Senacka Komisja ds. gospodarki majątkowej: 

a) przedstawianie koncepcji wykorzystania posiadanej bazy majątkowej 

(inwentaryzacja, strategie gospodarowania majątkiem), 

b) opiniowanie projektów pozostałych uchwał Senatu dotyczących spraw majątkowych,  
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c) realizacja innych zadań wynikających z zarządzeń Rektora lub bieżących potrzeb 

Uczelni. 

 

6) Senacka Komisja ds. inwestycji i remontów: 

a) opiniowanie strategii w zakresie potrzeb bazowych Uczelni (inwestycyjnych, 

remontowych), 

b) bieżąca ocena planów remontów, inwestycji budowlanych, 

c) ocena funkcjonowania przetargów dotyczących zleceń remontowo-budowlanych,  

d) opiniowanie projektów pozostałych uchwał Senatu dotyczących spraw inwestycji  

i remontów,  

e) realizacja innych zadań wynikających z zarządzeń Rektora lub bieżących potrzeb 

Uczelni. 

 

7) Senacka Komisja ds. oceny kadr: 

a) opiniowanie strategii Uczelni w zakresie polityki kadrowej (kierunki rozwoju 

kadry, polityka zatrudnienia, analiza wykorzystania zasobów intelektualnych 

Uczelni, premiowania, nagradzania itp.), 

b) opracowywanie zasad dokonywania okresowej oceny nauczycieli akademickich 

we współpracy z Komisją ds. Nauki,  

c) dokonywanie oceny okresowej nauczycieli akademickich zatrudnionych  

w jednostkach ogólnouczelnianych, 

d) opiniowanie odwołań pracowników od negatywnych ocen okresowych,  

e) sporządzanie zbiorczego zestawienia wyników oceny okresowej nauczycieli 

akademickich oraz przedkładanie go Rektorowi wraz z uwagami Komisji, 

f) opiniowanie wniosków w sprawie odznaczeń oraz nagród MNiSW i Prezesa Rady 

Ministrów, 

g) realizacja innych zadań wynikających z zarządzeń Rektora lub bieżących potrzeb 

Uczelni. 

 

8) Senacka Komisja ds. socjalnych: 

a) ukierunkowanie zasad polityki socjalnej z uwzględnieniem aspektów socjalnych  

w systemach płacowych w odniesieniu do różnych grup pracowniczych, 
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b) opiniowanie planów i sprawozdań z wykonania planów ZFŚS, 

c) rozpatrywanie wniosków o przyznanie pożyczek i zapomóg z ZFSŚ,  

d) opiniowanie projektów pozostałych uchwał Senatu dotyczących spraw socjalnych,  

e) realizacja innych zadań wynikających z zarządzeń Rektora lub bieżących potrzeb 

Uczelni. 

 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 39 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. 

Oddano 31 ważnych głosów: 31 za. 

 

Ad 5 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący powołania przewodniczących komisji senackich. 

Prorektor ds. Ogólnych prof. Ewa Błońska przedstawiła i omówiła wniosek. Materiał załączony 

do oryginału protokołu.   

 

 

W tajnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 94/2024 następującej treści: 

 

na podstawie § 21 ust. 5 Statutu Uczelni z dnia  28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 

20 grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek Rektora, 

 

1. Senat powołuje: 

 

1) pana dr. hab. inż. Pawła Tylka, prof. URK, 

na przewodniczącego Senackiej Komisji organizacyjno-statutowej; 

2) panią prof. dr hab. inż. Agnieszkę Filipiak-Florkiewicz 

na przewodniczącą Senackiej Komisji ds. nauki; 

3) pana prof. dr. hab. inż. Andrzeja Kalisza 

na przewodniczącego Senackiej Komisji ds. kształcenia; 
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4) pana dr. hab. inż. Wojciecha Srokę, prof. URK, 

na przewodniczącego Senackiej Komisji ds. budżetu; 

5) pana dr. hab. inż. Zbigniewa Siejkę, prof. URK, 

na przewodniczącego Senackiej Komisji ds. gospodarki majątkowej; 

6) pana dr. hab. inż. Tomasza Jakubowskiego, prof. URK, 

na przewodniczącego Senackiej Komisji ds. inwestycji i remontów; 

7) panią prof. dr hab. inż. Monikę Bugno-Poniewierską 

na przewodniczącą Senackiej Komisji ds. oceny kadr; 

8) panią dr inż. Katarzynę Znój 

na przewodniczącą Senackiej Komisji ds. socjalnych. 

 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 39 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. 

Oddano 31 ważnych głosów: 31 za. 

 

Ad 6   

Rektor przedstawił wniosek dotyczący opinii w sprawie przekształcenia jednostki 

ogólnouczelnianej pn. Ośrodek Medycyny Eksperymentalnej i Innowacyjnej w wydziałową 

jednostkę pomocniczą Wydziału Medycyny Weterynaryjnej. Zgodnie ze Statutem, uczelniane 

jednostki pomocnicze mogą być jednostkami ogólnouczelnianymi lub ogólnowydziałowymi.  

Z uwagi na to, że OMEiI był jednostką ogólnouczelnianą, a dziś, jego kadra i struktury tworzą 

też Wydział Medycyny Weterynaryjnej, chcemy włączyć go w strukturę tego Wydziału, bez 

jednoczesnego rozdzielania laboratoriów do katedr. Laboratoria pozostaną, jako centralne 

laboratoria Wydziału. Poliklinika Weterynaryjna została zarejestrowana przez Wojewódzkiego 

Lekarza Weterynarii w wykazie jednostek świadczących usługi weterynaryjne. Również w 

dalszej części posiedzenia Senatu z jednostki uczelnianej chcemy przekształcić ją na jednostkę 

wydziałową, gdyż w jej strukturach działa katedra i klinika. 

Prorektor ds. Ogólnych prof. Ewa Błońska przedstawiła i omówiła wniosek. 6 września br. 

spotkała się Senacka Komisja Organizacyjno-Statutowa pod przewodnictwem dr. hab. inż. 

Pawła Tylka, prof. URK. W obradach wzięło udział 11 członków Komisji, którzy wyrazili poparcie 
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dla przedłożonego wniosku. W spotkaniu udział wziął także dr hab. wet. Zbigniew Arent, prof. 

URK, który przedstawił wniosek i udzielał ewentualnych odpowiedzi i wyjaśnień.  

Materiał załączony do oryginału protokołu.   

 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 95/2024 następującej treści: 

 

na podstawie § 18 ust. 1 pkt 15 w związku z § 76 ust. 1 oraz § 57 § 2 i § 67 ust. 2 Statutu 

Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

na wniosek Rektora, 

 

Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie pozytywnie opiniuje 

przekształcenie jednostki ogólnouczelnianej pn. Ośrodek Medycyny Eksperymentalnej  

i Innowacyjnej w wydziałową jednostkę pomocniczą Wydziału Medycyny Weterynaryjnej. 

 

Uprawnionych do głosowania 39 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. 

Oddano 31 ważnych głosów: 31 za. 

 

Ad 7 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący opinii w sprawie przekształcenia jednostki 

ogólnouczelnianej pn. Uniwersytecka Poliklinika Weterynaryjna w wydziałową jednostkę 

pomocniczą Wydziału Medycyny Weterynaryjnej. 

Prorektor ds. Ogólnych prof. Ewa Błońska przedstawiła i omówiła wniosek. Dodała, że 

podczas obrad Senackiej Komisji Organizacyjno-Statutowej, jej członkowie wyrazili poparcie dla 

przedłożonego wniosku. Materiał załączony do oryginału protokołu.   

 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 96/2024 następującej treści: 

 

na podstawie § 18 ust. 1 pkt 15 w związku z § 76 ust. 1 oraz § 57 § 2 i § 67 ust. 2 Statutu 

Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

 



22 
 

na wniosek Rektora, 

 

Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie pozytywnie opiniuje 

przekształcenie jednostki ogólnouczelnianej pn. Uniwersytecka Poliklinika Weterynaryjna  

w wydziałową jednostkę pomocniczą Wydziału Medycyny Weterynaryjnej. 

 

Uprawnionych do głosowania 39 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. 

Oddano 31 ważnych głosów: 31 za. 

 

Ad 8 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący zatwierdzenia sprawozdania z realizacji Strategii 

Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie za 2023 r. Poinformował, że 

podczas spotkań wyborczych prezentował w dużym zakresie wykonanie tej Strategii. Również 

przedstawiał ją podczas spotkania otwartego z pracownikami naszej Uczelni.  Ponadto Rada 

Uczelni przyjęła ten dokument. Przedstawił i omówił wniosek. Materiał załączony do oryginału 

protokołu.   

Dziekan Wydziału Inżynierii Środowiska i Geodezji dr hab. inż. Leszek Książek, prof. URK, 

dodał, że inżynieria środowiska na SGGW spadła w rankingu o 7 miejsc w porównaniu  

z poprzednim rokiem, na Uniwersytecie Przyrodniczym w Poznaniu o 8, na Uniwersytecie 

Przyrodniczym we Wrocławiu także o 8 i u nas również o 8, a na Uniwersytecie Przyrodniczym  

w Lublinie o 6. Ta radykalna zmiana jest efektem sterowania ręcznego rankingami. Możemy 

ulec wrażeniu, że kandydaci nie oglądają tych rankingów, że im na nich nie zależy. Inne 

uniwersytety dbają o te rankingi. Uważa, że my również powinniśmy się tym zainteresować, 

zaproponować zmiany wskaźnika lub zmianę innego kryterium. To, co nas wyróżnia, i to, co 

jest naszą mocną stroną to interdyscyplinarność. Uważa, że w tym zakresie bardzo dobrze 

byśmy wypadli w rankingu.  

Rektor powiedział, że prowadzimy analizy dotyczące rankingów. Ostatni ranking na potrzeby 

Salonu Maturzystów był wykonany przez PERSPEKTYWY. Nie możemy marginalizować rankingu 

PERSEKTYWY, ale bardzo chcielibyśmy, aby były ustabilizowane parametry tego rankingu. 

Wówczas bylibyśmy w stanie podjąć działania i analizy, w którym parametrze możemy 

poprawić swoją lokatę. Jeśli w trakcie oceny coś się zmienia, wchodzi nowe kryterium i ono 

decyduje o wyniku, to nie mamy możliwości reagowania. Widać to na przykładzie uczelni 
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rolniczych, które spadły o co najmniej 6 pozycji na kierunku inżynieria środowiska. Musimy się 

ciągle dostosowywać do wymagań rankingów i obserwować wprowadzane zmiany. Były tytułu 

„Studia z przyszłością”, a teraz MNiSW wydało oświadczenie, że fundacja prowadząca ten 

konkurs, tylko na tym zarabiała i już krytykuje się uczelnie, które brały w tym konkursie udział.  

Ciekawostką jest, że najwięcej  środków na ten cel wydał Uniwersytet Adama Mickiewicza z 

Poznania, kierowany przez obecną przewodniczącą Konferencji Rektorów Akademickich Szkół 

Polski. Brakuje stabilnych rankingów na arenie krajowej, a te zwykle zyskują największą 

popularność wśród czytających. Zawsze powinniśmy uwzględniać wyniki rankingów i 

promować te, w których uzyskujemy wysoką pozycję na arenie krajowej. Jednak naszą 

promocję powinniśmy oprzeć na sukcesach naszych studentów, absolwentów i pracowników.  

Prorektor ds. Kształcenia dr. hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, powiedział, że wskaźnik  

z nauk inżynieryjno-technicznych został wprowadzony do PERSPEKTYW w ostatnim roku. Jest 

to europejski certyfikat, który można uzyskać poprzez akredytację kierunku przez komisje 

akredytacyjną uczelni technicznych. Jest to komisja, która podlega pod Konferencję Rektorów 

Polskich Uczelni Technicznych. Nie są to akredytacje ramowe. Wczoraj otrzymaliśmy uchwałę 

KRPUT, gdzie zwiększono stawkę do 16 tys. zł za akredytację jeśli się jest w tym porozumieniu, 

a jeśli się nie jest zrzeszonym to cena jest 50% wyższa. Nasza Uczelnia jest stowarzyszona  

w KRPUT. Pytanie czy jak przeprowadzimy takie akredytacje, gdzie podane stawki dotyczą 

jednego kierunku, to czy MNiSW nie powie, że wyrzucamy pieniądze w błoto skoro była burza 

o certyfikaty, których koszt był zazwyczaj w wysokości 2-2,5 tys. zł. Oczywiście komisja 

akredytacyjna KRPUT jest komisja renomowaną i jest akredytowana przez europejską 

federacje inżynierską.  

Rektor powiedział, że w tym przypadku, jeżeli nasze kierunki uzyskają akredytację, to do 

uzyskania akredytacji europejskiej droga jest bardzo prosta. Komisja KRPUT weryfikuje kierunki 

zgodnie z normami i wytycznymi europejskimi. Jednak takich dodatkowych akredytacji jest 

więcej. Poinformował, że niedawno dowiedział się, że została powołana Fundacja na rzecz 

Jakości Kształcenia, która w ramach swoich działań powołała Akademicką Komisję 

Akredytacyjną. 

Dziekan Wydziału Rolniczo –  Ekonomicznego prof. Bogdan Kulig powiedział, że Rektor 

wspomniał, iż nie wiedział o pewnych badaniach wykonywanych na naszym Uniwersytecie. 

Pomyślał wówczas, że nie powinno tak być, że Rektor nie wie o wszystkim, świadczy to o złym 

przepływie informacji. Badania prowadzone są w różnych punktach i koordynowane np. przez 
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CTT, CAWP i Prorektora ds. Nauki. Czy wszystkie informacje należycie tam spływają? Drobne 

badania, często zamawiane, związane ze współpracą czy finansowane przez ARiMR były 

prowadzone na WR-E w ostatnich latach i nadal są prowadzone. Są one zapisane w CTT. 

Rolnictwo precyzyjne we współpracy z WBiO, WIPiE również są. O nich często się nie wie.  

Na stronie internetowej WR-E były one wskazane. Otrzymano za nie nawet nagrodę – 

opracowanie kalkulatora do obliczania emisji gazów cieplarnianych, również wskazano 40 

rodzajów szkodników i czasu oprysku na nie. Wspomniał o tym nie dla pochwał, ale aby 

udrożnić przepływ informacji również o tych małych badaniach.  

 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 97/2024 następującej treści: 

 

na podstawie § 18 ust. 1 pkt 2 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity  

z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek Rektora, 

 

Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie zatwierdza sprawozdanie  

z realizacji Strategii Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie w 2023 roku. 

 

Uprawnionych do głosowania 39 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. 

Oddano 31 ważnych głosów: 31 za. 

 

Ad 9 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący nowelizacji Uchwały Senatu nr 78/2022 z dnia  

29 czerwca 2022 roku w sprawie ustalenia programu studiów na kierunku studiów 

ogrodnictwo, studia I stopnia, profil ogólnoakademicki, studia niestacjonarne od roku 

akademickiego 2022/2023. 

Prorektor ds. Kształcenia dr. hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, przedstawił i omówił 

wniosek. Przypomniał, że na początku dzisiejszego posiedzenia Senatu Rektor wspomniał jaką 

dużą pracę musi wykonać większość Senackich i Rektorskich Komisji oraz inne gremia. Czasem 

pomimo rozpatrywania i analizowania dokumentów kilkusetstronicowych przez różne gremia 
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zdarzy się jakiś błąd w programie studiów. W tym przypadku błąd dotyczy elektywu z języka 

obcego. Na pierwszym stopniu studiów prowadzono je przez jednostkę ogólnouczelnianą, 

gdzie były narzucone godziny. O ile na studiach stacjonarnych jest to 30 godzin na semestr  

i 2 pkt ECTS to na studiach niestacjonarnych jest to każdym przypadku 21 godzin i też 2 pkt 

ECTS. W tym programie zdarzyła się pomyłka w wpisie, gdyż w II,III,IV i V semestrze nie 

wpisano 21 godzin tylko po 18. Spowodowało to zaniżenie o 12 godzin ogólnej liczby godzin dla 

całego cyklu kształcenia. Studenci tego kierunki mieli oczywiście realizowane pełne 21 godzin 

języka obcego.   

 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 98/2024 następującej treści: 

 

na podstawie art. 28 ust. 1 pkt 10 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 roku – Prawo o szkolnictwie 

wyższym i nauce (Dz. U. z 2023 r. poz. 742 ze zm.), w związku z § 18 ust. 1 pkt 8 Statutu 

Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku),  

 

na wniosek Rektora,  

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie nowelizuje Uchwałę 

Senatu nr 78/2022 z dnia 29 czerwca 2022 roku w sprawie ustalenia programów studiów 

na kierunku ogrodnictwo, studia niestacjonarne, I stopnia, profil ogólnoakademicki od 

roku akademickiego 2022/2023 w ten sposób, że prostuje oczywiste omyłki: 

 

1) w Opisie programu studiów zmienia się łączna liczbę godzin zajęć z 1467 na 1479; 

 

2) w planie studiów w semestrach 2,3,4,5 zmienia się: 

- w pozycji: Łączny wymiar godzin zajęć z Języka obcego z 18 na 21 godzin, 

- w pozycji: ćwiczenia specjalistyczne z Języka obcego z 18 na 21 godzin, 

- w pozycji podsumowanie Łącznie obowiązkowe: w semestrze 2 – liczbę godzin  

z 183 na 186; w semestrze 3 – liczbę godzin z 210 na 213; w semestrze 4 – liczbę 

godzin z 195 na 198, w semestrze 5 – liczbę godzin z 162 na 165, 
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- w pozycji podsumowanie Łącznie obowiązkowe ćwiczenia specjalistyczne:  

w semestrze 2 – liczbę godzin z 108 na 111; w semestrze 3 – liczbę godzin z 126 na 

129; w semestrze 4 – liczbę godzin z 123 na 126, w semestrze 5 – liczbę godzin z 72 

na 75, 

- w pozycji C) RAZEM W SEMESTRZE (A+B) Łączny wymiar godzin zajęć:  

w semestrze 2 – liczbę godzin z 219 na 222; w semestrze 3 – liczbę godzin z 246 na 

249; w semestrze 4 – liczbę godzin z 231 na 234, w semestrze 5 – liczbę godzin 

z 234 na 237, 

- w pozycji C) RAZEM W SEMESTRZE (A+B) ćwiczenia specjalistyczne: w semestrze 2 

– liczbę godzin z 126 na 129; w semestrze 3 – liczbę godzin z 144 na 147; 

 w semestrze 4 – liczbę godzin z 141 na 144, w semestrze 5 – liczbę godzin z 90 na 

93, 

- w Tabeli Razem dla cyklu kształcenia: w pozycji Łączny wymiar godzin zajęć  

z 1467 na 1479 w tym obowiązkowe z 1125 na 1137, 

 - w Tabeli Razem dla cyklu kształcenia: w pozycji ćwiczenia specjalistyczne wymiar 

godzin zajęć z 739 na 751, w tym obowiązkowe z 613 na 625.   

 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.   

 

Uprawnionych do głosowania 39 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 30. 

Oddano 30 ważnych głosów: 30 za. 

 

Ad 10 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący przyjęcia raportu Pełnomocnika Rektora ds. Jakości 

Kształcenia dotyczącego funkcjonowania Uczelnianego Systemu Jakości Kształcenia w roku 

akademickim 2022/2023.  

Prorektor ds. Kształcenia dr. hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, przedstawił i omówił 

wniosek. Materiał załączony do oryginału protokołu.  

Rektor zachęcił wszystkich pracowników do zapoznania się z tym raportem nie tylko w zakresie 

dotyczącym własnego wydziału, ale również tych, które dotyczą ogólnouczelnianych analiz. 

Dodał, że dr hab. Kinga Topolska, prof. URK – autorka tego raportu z przyczyn osobistych nie 

będzie powoływana na pełnomocnika Rektora na przyszłą kadencję. Pani Profesor wykonała 
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kolosalną pracę w zakresie systemu jakości kształcenia. Podziękował serdecznie za cały wkład 

wniesiony w dotychczasową współpracę. Poinformował, że powołany został nowy 

Pełnomocnik Rektora ds. Jakości Kształcenia w osobie dr hab. inż. Jacka Banacha z Wydziału 

Leśnego. Dodał, że musimy cały czas walczyć o reformę systemu ankietyzacji pracowników 

przez studentów, musimy go usprawnić i uczynić przyjaznym dla studentów. Uważa, że nadal 

powinna być ankieta wypełniana elektronicznie, prze studentów aktywnie uczestniczących  

w zajęciach.  

 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 99/2024 następującej treści: 

 

na podstawie § 18 ust. 1 pkt 15, § 144, § 167 i § 170 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 

roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), w związku z pkt 14 Załącznika nr 2 do 

Zarządzenia Rektora Nr 168/2021 z dnia 27 października 2021 roku pn. Zakres i zadania oraz 

narzędzia Uczelnianego Systemu Zapewnienia Jakości Kształcenia, 

 

na wniosek Rektora, 

 

Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie przyjmuje raport 

samooceny z funkcjonowania Uczelnianego Systemu Jakości Kształcenia w roku 

akademickim 2022/2023. 

 

Uprawnionych do głosowania 39 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. 

Oddano 31 ważnych głosów: 31 za. 

  

Ad 11 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący przyjęcia sprawozdanie z działalności Biblioteki Głównej 

za 2023 r. 

Dyrektor Biblioteki Głównej mgr Paweł Jakubiec przedstawił i omówił wniosek. Materiał 

załączony do oryginału protokołu. 
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W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 100/2024 następującej treści: 

 

na podstawie § 18 ust. 1 pkt 15 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity 

 z dnia 20 grudnia 2023 roku), w związku z § 5 ust. 4 pkt 8 Załącznika nr 1 do Zarządzenia 

Rektora Nr 177/2021 z dnia 30 listopada 2021 roku w sprawie wprowadzenia Regulaminu 

organizacyjnego Biblioteki Głównej Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja  

w Krakowie, 

na wniosek Rektora oraz Rady Bibliotecznej, 

 

Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie przyjmuje sprawozdanie  

z działalności Biblioteki Głównej Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie 

za rok 2023. 

 

Uprawnionych do głosowania 39 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. 

Oddano 31 ważnych głosów: 31 za. 

 

Ad 12 

Protokół z posiedzenia Senatu w dniu 19 czerwca 2024 roku oraz z elektronicznych głosowań 

12-15 lipca 2024 roku zostały jednogłośnie zatwierdzone. 

 

Ad 13 

Rektor poinformował, że:  

 następne posiedzenie Senatu odbędzie się 30 października br; 

 27 września br. odbędzie się Małopolska Noc Naukowców ; 

 5 października br. w Rząsce odbędzie się kolejna edycja HUBERTUSA; 

 7 października br. o godz. 11 odbędzie się inauguracja roku akademickiego 2024/2025, 

poprzedzona będzie mszą świętą o godz. 9.00 w Kościele pw. Pana Jezusa Dobrego 

Pasterza, odprawiona przez bp. Roberta Chrząszcza; 

 7 października br. odbędzie się piknik rodzinny URK. Przed Klubem Akademickim ARKA 

będą atrakcje dla dzieci oraz występy muzyczne; 

 17 grudnia br. odbędzie się spotkanie przedświąteczne społeczności Uczelni; 
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 8 lutego 2025 r. planowany jest Bal Rektora pod patronatem Rady Absolwentów.  

Bal odbędzie się w KA ARKA. 

 

Rektor poinformował, że do końca roku będzie czas intensywnych działań wyborczych. Jak 

wiadomo, będziemy musieli wybrać Radę Uczelni oraz Rady dyscyplin, które od 1 stycznia 

2025 r. rozpoczną swą działalność. Wszystkie te głosowania przewiduje się przeprowadzić pod 

koniec listopada br., gdyż w grudniu - ze względu na okres świąteczny - będzie trudno te 

sprawy procedować. Również do końca listopada będziemy musieli wyłonić nowych dziekanów 

wydziałów. Dziekani z kolei będą musieli wskazać swoich prodziekanów, wszystko  

w uzgodnieniu z samorządem studentów. Wzorem wyborów przeprowadzonych na Wydziale 

Leśnym, Rektor lub Prorektor uda się na spotkanie z pracownikami wydziału, gdzie zasięgnie 

opinii w sprawie wyłonienia kandydata na dziekana. Takie wyłonienie, czy też wskazanie 

kandydata, odbywa się w trybie głosowania. Rektor przedstawia zakres obowiązków dziekana 

oraz przypomina wymagania ustawowe i statutowe dla tej funkcji kierowniczej. Następnie 

prosi o zgłaszanie kandydatów na dziekana. Zgłoszeni kandydaci muszą wyrazić zgodę na 

kandydowanie, po czym przedstawiają swoją osobę i szkic wizji funkcjonowania wydziału. 

Następnie na tych kandydatów odbywa się głosownie. Jeśli społeczność wydziału w głosowaniu 

wskaże Dziekana, a Rektor nie będzie miał przeciwskazań, to wówczas informuje, że kandydat 

wskazany prze pracowników wydziału z dniem 1 stycznia 2025 r. zostanie powołany na funkcję 

dziekana wydziału. Powołanie jest wydawane wcześniej, tak aby Dziekan-elekt mógł 

podejmować inicjatywy i decyzje związane z wyłonieniem prodziekanów, w uzgodnieniu z 

samorządem studenckim. W statucie jest zapis, że prodziekani mogą być wybrani w liczbie 

większej niż jeden. Chciałby, aby przyporządkowanie prodziekanów było do kierunków 

studiów, a nie ich form prowadzenia. Przydzielanie prorektorów do form dotychczas się nie 

sprawdziło. Wybór prodziekana do kierunków studiów odnosi się także do dyscyplin, do jakich 

te kierunki są przyporządkowane. Na uczelniach mniejszych jeden prodziekan jest wyznaczony 

do wszystkich kierunków studiów, a na większych jest osobny prodziekan do każdego kierunku 

studiów. Wszystko zależy od liczebności kierunków i studentów na tych kierunkach. Jeśli dany 

wydział w danym programie współpracuje z pięcioma innymi wydziałami to widomo, że 

komplikacji może być dużo więcej. W grudniu planowane jest wyłonienie Kolegiów Wydziałów. 

Przypomniał, że dziekani i prodziekani wchodzą z urzędu w skład Kolegium Wydziału. Prace 
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będą intensywne, gdyż od 1 stycznia 2025 r. należy już powołać pełne składy, aby kolegia 

mogły działać.  

Prorektor ds. Kształcenia dr. hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, przypomniał, że  

w organizacji roku akademickiego 2023/2024 do 2025 na 23 października 2024 r. została 

wpisana kolejna edycja Dnia Jakości Kształcenia. Poprosił, aby wydziały wyszły z inicjatywami. 

Dyrektor Biblioteki Głównej deklarował, że kolejny raz będzie chciał w nich uczestniczyć. 

Poprosił studentów i doktorantów o włączenie się w organizację tego dnia. Przypomniał, że 

dzień ten organizowany jest dla studentów, zatem oczekuje propozycji, jakie szkolenia, 

warsztaty i co przygotować, aby zainteresować studentów tym wydarzeniem.  Dzień ten ma 

polepszyć, jakość kształcenia, aby to uzyskać musimy być świadomi naszych praw  

i obowiązków. 

Poinformował, że w przypadku studiów pierwszego stopnia i jednolitych studiów magisterskich 

rekrutacja prowadzona była na 34 kierunki prowadzone w formie stacjonarnej oraz na 19 

kierunków prowadzonych w formie niestacjonarnej. Łącznie dla całej Uczelni założono limit 

naboru 2530 osób dla studiów stacjonarnych i 795 osób dla studiów niestacjonarnych. Łącznie 

chcieliśmy przyjąć ponad 3200 osób. Przedstawił szacunkowe dane z rekrutacji. Na tą chwilę na 

studia stacjonarne z systemu mamy zapisane 1974 osoby, a na studia niestacjonarne 447 osób, 

łącznie 2421 osób, czyli nieco więcej niż w zeszłym roku. Ile tak naprawdę studentów podejmie 

studia to się okaże. Przy referowaniu przez Rektora sprawozdania z realizacji Strategii URK 

wspomniane było o realizacji wskaźnika skuteczności powyżej 75%, wskaźnika niemożliwego 

do uzyskania choćby z tego powodu, że duża liczba studentów nie podejmuje studiów lub 

bardzo szybko z nich rezygnuje. MNiSW ogłosiło kolejny program dotyczący ograniczenia 

zjawiska dropout-u. W związku z tym będzie prosił dziekanów o przeprowadzenie dla 

wszystkich kierunków studiów analiz, dlaczego studenci rezygnują ze studiów na wszystkich ich 

etapach. To nie jest tak, że studenci rezygnują z dalszej nauki tylko na pierwszym semestrze, 

zdarza się, że te rezygnacje następują nawet przed obroną prac dyplomowych lub przed 

egzaminem dyplomowym. Poinformował, że na tą chwilę wiadomo, iż jeden kierunek na 

studiach stacjonarnych nie zostanie uruchomiony, dot. to agrobiologii. Przez kilka dni będzie 

jeszcze trwała rekrutacja, podobnie jeszcze odbywa się to na innych krakowskich uczelniach. 

Na razie nie wiadomo czy uruchomiony zostanie kierunek studiów biogospodarka, doradztwo 

administracyjne oraz inżynierii w gospodarce wodnej. Na Wydziale Rolniczo-Ekonomicznym  

z wynikiem 3,6 kandydata na miejsce największym zainteresowaniem cieszyła się ekonomia, 
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3,4 kandydata na zarządzanie i nowy kierunek finanse i rachunkowość z wynikiem 8 

kandydatów na jedno miejsce. Łącznie dla WR-E liczba kandydatów na jedno miejsce wynosiła 

3, a wypełnienie limitu na poziomie 73%. Widział Leśny rekrutował na dwa kierunki, w tym 

jeden nowy – ochrona bioróżnorodności. Na ten nowy kierunek dokumenty złożyły 22 osoby. 

Dla całego wydziału liczba kandydatów na miejsce wynosiła 1,5, a wypełnienie limitu 72%. 

Wydział Hodowli i Biologii Zwierząt miał chyba najlepsze wyniki rekrutacji, gdyż wszystkie 

kierunki prawie wypełniły limity. Na jedno miejsce przypadało 3,5 kandydata, a wypełnienie 

limitu to 97%. Wydział Inżynierii Środowiska i Geodezji rekrutował łącznie na 7 kierunków,  

z czego dwa nowe budownictwo i bioinformatyka. Oba te nowe kierunki udało się uruchomić. 

Na budownictwie był limit 45 osób, a przyjęto 41. Na bioinformatykę limit był 60 osób,  

a przyjęto 27. Najwięcej kandydatów podobnie, jak co roku aplikowało na kierunek 

architektura krajobrazu. Dużym zainteresowaniem nadal cieszy się geodezja i kartografia. 

Łącznie dla wydziału na jedno miejsce przypadało 2,4 kandydata, a limity wypełniono w 77%. 

Wydział Biotechnologii i Ogrodnictwa rekrutował na pięć stacjonarnych kierunków studiów. 

Kierunek biotechnologia ponownie cieszył się największym zainteresowaniem z 3,7 kandydata 

na jedno miejsce. Średnio dla Wydziału było 2,5 kandydata na miejsce, a limity wypełniono  

w 76%. Wydział Inżynierii Produkcji i Energetyki rekrutował na cztery kierunki studiów. Miał 

nieco ponad 3 osoby na jedno miejsce, a poziom wypełnienia limitu to 88%. Wydział 

Technologii Żywności miał największe zainteresowanie kierunkiem dietetyka, tak jak to było  

w latach poprzednich ze średnią 4 osób na jedno miejsce. Średnia dla wydziału to 2,3 

kandydata na jedno miejsce, a poziom wypełnienia limitu w wysokości 70%. Wydział Medycyny 

Weterynaryjnej miał najwięcej kandydatów na jedno miejsce – 8,5. Na tą chwilę poziom 

wypełnienia limitu to 95%, ale należy wziąć pod uwagę jeszcze odwołania i listę rezerwową, 

więc na pewno uzyskamy tu limit 100%. W przypadku studiów niestacjonarnych mamy 19 

kierunków studiów, na które prowadzona była rekrutacja. Już na tą chwilę wiemy, że cztery 

kierunki na pewno nie zostaną uruchomione, a na dwóch nadal trwa rekrutacja i jest szansa, że 

uda się je uruchomić. Poziom wypełnienia limitu wyniósł dużo mniej niż w przypadku studiów 

stacjonarnych, gdzie w skali uczelni mamy 78%, a na studiach niestacjonarnych 56%. Najwięcej 

kandydatów na studiach niestacjonarnych przyjęto na kierunek leśnictwo – 88 osób, 

zootechnika – 46 osób przy limicie 30 – jest to bardzo dobry wynik, który cieszy, 

prawdopodobnie trzeba będzie zrezygnować tu z limitów, 49 osób na transporcie i logistyce 

oraz żywienie człowieka, gdzie przyjęto 34 osoby. Szczegółowy raport, który przekazany 
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zostanie do MNiSW do 5 października br., będzie z oficjalnymi danymi. Przedstawi je na 

następnym posiedzeniu Senatu.  

Rektor powiedział, że z jednej strony cieszymy się, że jest takie zainteresowanie na studiach 

niestacjonarnych, co jest z korzyścią dla promocji uczelni. Jednak ich zbilansowanie nie jest już 

tak łatwe. Ponadto, pojawia się tutaj inny problem – tak zwane „wolne za wolne” dla 

pracowników. To rodzi znaczny nawis niewykorzystanych urlopów, który nadal pozostaje 

bardzo wysoki. Nie stać nas na to, aby z funduszu zasadniczego i inwestycyjnego utworzyć na 

ten cel rezerwę w wysokości 5 mln zł. Skutkowałoby to wstrzymaniem większości inwestycji. 

Dlatego będzie musiał częściej korzystać z zapisów Kodeksu pracy i wysyłać pracowników na 

zaległy urlop, gdyż wówczas pracownik nie może odmówić. 

Dziekan Wydziału Inżynierii Środowiska i Geodezji dr hab. inż. Leszek Książek, prof. URK, 

podziękował dr hab. Kindze Topolskiej, prof. URK, Pełnomocnik Rektora ds. Jakości Kształcenia 

za przewodniczenie Rektorskiej Komisji ds. Jakości Kształcenia. Spotkania Komisji były 

wymagające w dyskusjach, współpraca z Panią Pełnomocnik miała wiele zwrotów akcji, ale na 

koniec zawsze okazywało się, że jej podejście było słuszne i przyczyniało się do naszego 

rozwoju.  

Prorektor ds. Kształcenia dr. hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, poinformował, że dziękował 

już Pani Pełnomocnik podczas spotkania Senackiej Komisji ds. Kształcenia. Dodał, że na pewno 

nie byłoby za poprzedniej kadencji trzynastu akredytacji programowych na pełen okres 6 lat, 

gdyby nie również współpraca z Panią Pełnomocnik.  

Rektor powiedział, że osobiście dziękował dr hab. Kindze Topolskiej, prof. URK, pełnomocnik 

Rektora ds. Jakości Kształcenia za dotychczasową współpracę. Pewne rzeczy z dotychczasowej 

współpracy będziemy nadal kontynuować, a w innych będziemy szukać nowego spojrzenia. 

Wspomniany Dzień Jakości Kształcenia jest ewenementem na naszej Uczelni, dlatego w jego 

organizację chcemy zaangażować jeszcze więcej osób i pokazać, że przywiązujemy do tego 

dużą uwagę. Przypomniał, że jakość zaczyna się od każdego z nas – nauczyciela 

przygotowującego się do zajęć, osoby przygotowującej zajęcia, konsultacji ze studentami, 

obiektywnej oceny studentów i ich pracy, wystawiania oceny w terminie, pisania recenzji prac 

dyplomowych obiektywnie i w terminie ich udostępniania do dyskusji na obronie. To jest 

systemowe podejście do jakości. Jeśli nie będziemy mieć czasu dla studentów to oni nie będą 

go mieć dla nas. Na tym polega jakość – im więcej spędzamy czasu ze studentami tym lepiej. 

To samo dotyczy także pracowników pomocniczych, którzy pracują w administracji czy  



33 
 

w laboratoriach, gdzie studenci realizują swoje badania i ćwiczenia. Bo Uczelnia musi 

prowadzić co najmniej jeden kierunek studiów.   

 

Protokołowała:            Przewodniczący Senatu    

 

 

mgr inż. Ewelina Korbut                                                   dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK 

 

Osoba odpowiedzialna za głosowanie elektroniczne:            

mgr Monika Marszalik                                                    


